
______________________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 

Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                                       V Praze 5. února 2009 

 

  

 

Zápis č. 1/2009 
z jednání nově zvolené ÚOK chovatelů drůbeže a revizní komise odbornosti, 

operativně svolaného po skončení Ústřední volební konferenci delegátů odbornosti 

chovatelů drůbeže. Datum a místo jednání – 31. ledna 2009, Praha. 

 

 

Přítomni: Jiří Andrš, Jaroslav Bayer, Václav Brdička, Miloslav Hertl, Ing. Richard Konrád,         

                Miloslav Procházka, Ing. František Šonka, Josef Vilhelm. 

 

 

PROGRAM:  1. Volba předsedy ÚOK CHD a revizní komise odbornosti, stanovení testova- 

                          ných plemen v testovací stanici v Opavě, termín školení posuzovatelů 

 

Ad 1)  
   Ústřední volební konference delegátů odbornosti chovatelů drůbeţe zvolila dne 31. ledna 

2009 novou ÚOK CHD. Členové (Jaroslav Bayer, Ing. Richard Konrád, Miloslav 

Procházka, Ing. František Šonka, Josef Vilhelm) volili ze svého středu předsedu. Tuto 

funkci bude vykonávat Ing. František Šonka. Nově zvolení členové revizní komise 

odbornosti (Jiří Andrš, Václav Brdička, Miloslav Heretl) zvolili za předsedu Miloslava 

Hertla, který bude zván na jednání ÚOK CHD (s hlasem poradním). 

   Dále bylo domluveno testování drůbeţe v testovací stanici v Opavě. V letošním roce 

budou testovány velké a zdrobnělé amroksky a velké a zdrobnělé velsumky, kaţdý 

chovatel dodá 40 násadových vajec, klubům bude za kaţdé násadové vejce uhrazena částka 

10 Kč, termín dodání 23. duben 2009. Kluby dostanou instrukce, jak přesně při obeslání 

testovací stanice postupovat.   

   Plánované společné školení slovenských a českých posuzovatelů na Slovensku se 

neuskuteční. Školení posuzovatelů drůbeţe se bude konat v novém termínu, a to 28. 2.-

1.3.2009 v Čáslavi.     
USNESENÍ 09/1/1/1: Předsedou ÚOK CHD se stal Ing. František Šonka, předsedou RK 

                                     odbornosti Miloslav Hertl (jednání se bude účastnit s hlasem po- 

                                     radním). 

                     09/1/1/2: V testovací stanici v Opavě se budou testovat AM, zAM, VE, zVE,  

                                     kaţdý chovatel dodá 40 násadových vajec, kluby obdrţí 10 Kč/ks,  

                                     termín dodání 23. duben 2009. 

                     09/1/1/    Termín školení posuzovatelů drůbeţe 28.2.-1.3.2009, Čáslav. 

 

           Poté bylo krátké operativní jednání ukončeno. 

 

 

                                                                              Ing. František Šonka, v.r. 

                                                                                 předseda ÚOK CHD 

 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 
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Český  svaz  chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                                   V Praze 6. března 2009 

 

 

Zápis č. 2/2009 
z operativního jednání ÚOK CHD a výboru posuzovatelů drůbeže, které se konalo 

dne 28. února 2009 v Čáslavi, a to v rámci školení posuzovatelů drůbeže. 

 

 
Přítomni:    J. Bayer, P. Hrubeš, Ing. R. Konrád, J. Král, I. Pavel, M. Procházka, A. Sedlák,  

                   Ing. F. Šonka, L. Štolba, J. Vilhelm, E. Stejskalová 

 Omluven:  M. Hertl    

 

 

PROGRAM:  1. Úvod, upřesnění úkolů v rámci ÚOK CHD 

                      2. Posuzování drůbeţe 

                      3. Různé, diskuse, závěr 
 

Ad 1)  Úvod, upřesnění úkolů v rámci ÚOK CHD 

   Po úvodu se přistoupilo k rozdělení úkolů v rámci nové ÚOK CHD. Uznávací řízení 

zůstává i nadále na krajských garantech. Ing. František Šonka nastínil svoje představy, po 

krátkém prodiskutování byly úkoly rozděleny následovně: 

- Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD (místopředseda Rady PKD) – 

propagace, kluby; 

- Ing. Richard Konrád, místopředseda ÚOK CHD – Plemenná kniha drůbeţe, 

genetické zdroje, plemenářská legislativa, financování odbornosti; 

- Jaroslav Bayer – výstavnictví, zájezdy na výstavy, spolupráce se slovenskými 

chovateli; 

- Miloslav Procházka – příprava adeptů, práce s mládeţí; 

- Josef Vilhelm – kluby; 

- Peter Ţuffa, odborný spolupracovník – zastupování českých drůbeţářů v EE. 

   Plemenná kniha se ze zákona netýká jenom členů ČSCH (protoţe drůbeţ patří mezi 

hospodářská zvířata), proto bylo projednáno, ţe zájemci o zařazení do Plemenné knihy 

drůbeţe, kteří nejsou členy ČSCH, popřípadě chovatelé genetických zdrojů (nečlenové 

ČSCH), budou platit do společného rozpočtu ÚOK CHD a Rady Plemenné knihy drůbeţe 

vyšší poplatek. Zpracováním návrhu „finančního řádu“ jednak pro jednotlivé chovatele 

(nečleny ČSCH), tak i firmy, byl pověřen Ing. Richard Konrád. Návrh bude přenesen na 

příštím jednání. Rovněţ bylo ujednáno, ţe uznávací řízení kontrolovaných chovů se bude 

konat vţdy jen v sudém roku. Stávající chovy budou mít moţnost zaţádat o opětovné 

uznání na výstavách, zcela nové kontrolované chovy se budou pouze v sudých letech 

uznávat přímo v chovech. 

   Jaroslav Bayer byl pověřen, aby dojednal za příhodných finančních podmínek společné 

školení českých a slovenských posuzovatelů. Termín – říjen 2009, místo konání na 

moravské nebo slovenské straně hranic. Školení nebude povinné, pouze pro zájemce, 

tématem bude posuzování na Evropské výstavě v Nitře, účastníci absolvují školení, jeţ 

bude de facto i společenskou akcí, na vlastní náklady.  

   Vzhledem k tomu, ţe chovatelé postrádají pořádání dřívějších nákupních trhů drůbeţe (a 

zorganizování obdobné akce by bylo v současnosti finančně náročné) jednali účastníci  
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schůze o pořádání obdobné akce v rámci jiné velké výstavy. Jako příhodné se jeví 

uspořádání celostátní výstavy mladé drůbeţe, a to v rámci  zářijové výstavy mláďat králíků 

v Lysé nad Labem. Ing. Richard Konrád byl pověřen, aby celou záleţitost projednal 

s Výstavištěm Lysá nad Labem, s.r.o. a s ÚOK CHK. (Výstava mladé drůbeţe by byla 

pořádána v reţii Výstaviště Lysá nad Labem, s.r.o.) 

   Účastníci jednání se ještě vrátili k Ústřední volební konferenci delegátů odbornosti 

chovatelů drůbeţe, která se konala dne 31. ledna 2009 v Praze. Znovu shrnuli kroky, které 

vedly k tomu, ţe delegátům klubů bylo dovoleno hlasovat na konferencích odbornosti: 

- Nejde o nějakou revoltu nebo záměrné popírání Stanov ČSCH. Vše bylo před 

vlastní konferencí projednáno. Na konferenci navíc byli jako hosté dva členové ÚV 

ČSCH (z toho jeden člen legislativní komise). 

- Jedním z důvodů, proč delegáti klubů chovatelů drůbeţe hlasují (a také volí) na 

konferenci odbornosti, je to, ţe v posledních letech byla zaznamenána nízká účast 

delegátů OO ČSCH, konference vinou toho byly na hranici usnášeníschopnosti. 

- Hlavním důvodem je umoţnit delegátům klubů hlasovat o odborných věcech. Na 

konferencích se neprojednávají majetkové otázky ČSCH, svazové finance atd., 

jedná se o odborných záleţitostech, ke kterým mají zástupci klubů zpravidla blíţe 

neţ delegáti OO ČSCH. (Argument, ţe někteří chovatelé jsou díky delegátům klubů 

de facto na konferenci zastoupeni dvakrát, je jistě na místě. Váha jednotlivých 

hlasů na konferenci odbornosti je však nestejná uţ jen vinou toho, ţe delegáti 

některých okresů zastupují několik stovek chovatelů, kdeţto delegáti z jiných okresů 

jen několik desítek chovatelů. Argument, ţe některé kluby ani nepracují je 

samozřejmě také pravdivý. Ovšem pořádně nepracují ani některé OO ČSCH.) 

- Je třeba zdůraznit, ţe odbornost chovatelů drůbeţe nikdy neusilovala a ani 

neusiluje o to, aby delegáti klubů měli právo hlasovat na Valné hromadě ČSCH. 

Vţdy bylo jednáno pouze o moţnosti hlasovat na konferenci odbornosti chovatelů 

drůbeţe, kde se projednávají odborné věci.  
USNESENÍ 09/2/1/1: Byly rozděleny jednotlivé úkoly v rámci ÚOK CHD (viz výše). 

                           09/2/1/2:  Ing. Richard Konrád zpracuje do příštího jednání nový finanční řád 

                                            PKD, v němţ budou zahrnuty poplatky pro nečleny ČSCH. 

                           09/2/1/3:  Uznávací řízení stávajících i nových kontrolovaných chovů se bude  

                                            konat pouze jedenkrát za dva roky (v sudých letech).  

                           09/2/1/4:  Jaroslav Bayer zorganizuje na říjen 2009 školení pro zájemce z řad  

                                            českých a slovenských posuz. drůbeţe, téma „Posuzování na EV“.  

                           09/2/1/5:  Ing. Richard Konrád projedná s Výstavištěm Lysá nad Labem, s.r.o. 

                                            a s ÚOK CHK moţnost pořádat v rámci letošní CV mláďat králíků  

                                            i CV mladé drůbeţe.  

                           09/2/1/6:  ÚOK CHD upřesnila důvody, proč delegáti klubů mohou hlasovat na 

                                            konferencích odbornosti chovatelů drůbeţe (viz výše). 

 

Ad 2)  K posuzování drůbeţe 

   Jednání byl přítomen i nově zvolený výbor sboru posuzovatelů drůbeţe ve sloţení: Ivan 

Pavel – předseda, Pavel Hrubeš, Jiří Král, Alois Sedlák, Ladislav Štolba. Ivan Pavel uvedl, 

ţe – ačkoliv to nepovaţuje za správné – přestane rozporovat 15% zdanění posudečného a 

označení posuzovatele za funkcionáře a bere dané rozhodnutí jako „bernou minci“. 

V případě, ţe ZO ČSCH budou odvádět sráţkovou daň, nemusí posuzovatelé hradit 

silniční daň. 

   Dále se jednalo o úpravě posudečného, aby odměny za posouzení drůbeţe byly 

srovnatelné s odměnami za posouzení králíků a holubů. Posouzení jednoho ks drůbeţe tak 

po úpravě vyjde na 8,15 Kč (u králíků 8,33 Kč). Bylo odsouhlaseno následující. 

Koeficienty pro přepočet kusů (ks) jednotlivých druhů drůbeţe na normokusy (nks):  

 

 

 



 

 

 

slepice – 1,0; perličky – 1,0; křepelky – 1,0; kachny – 1,5; piţmovky – 1,5; krůty – 2,0;  

husy – 2,0. Odměna za posouzení: do normy 80 nks – 650 Kč; nad normu do 100 nks –á 12 

Kč; nad 100 nks – 650 Kč; za přepočet na soutěţní body – 2 Kč/ks; vedoucí posuzovatelů 

(celkem 3-6 posuzovatelů) – 150 Kč; vedoucí posuzovatelů (celkem 7 a více posuzovatelů) 

– 650 Kč. Platí od 1. května 2009.  

  Poté byla projednána závaţná situace ohledně neváţení drůbeţe na výstavách. Neustále je 

poukazováno na nepořádek ve Svazu, ale řada závaţných nedostatků začíná uţ v ZO 

ČSCH. Váţení je dle Vzorníku plemen drůbeţe – který je brán jako norma – povinné. Před 

deseti lety bylo naprosto samozřejmé, ţe drůbeţ byla zváţená, dnes je opak pravdou 

(králíci jsou zváţeni a nikdo se tomu nepodivuje). Bylo rozhodnuto následující: pořadatelé 

výstav jsou povinni drůbeţ váţit (nebo zajistit, aby chovatelé dodali na výstavu drůbeţ 

zváţenou). Pokud nebude drůbeţ zváţena, posuzovatelé nesmějí posuzovat, organizátoři 

mu hradí cestovné a základní normu. Bude-li posuzovatel posuzovat na výstavě, kde není 

drůbeţ zváţena, bude mu odebrán posuzovatelský průkaz.  Platí od 1. května 2009.      

  Účastníci jednání hovořili o zkouškách adeptů na posuzovatele drůbeţe. Bylo rozhodnuto, 

ţe při příštích zkouškách adepti pohledově zhodnotí celou normu, pět vybraných zvířat pak 

udělají kompletně.  

   Na program dne přišlo i udělení dalších titulů na Celostátní výstavě drobného zvířectva – 

zvaţováno bylo i udělení titulu „Mistr České republiky“.  
USNESENÍ 09/2/2/1: Od 1.5.2009 dochází k úpravě posudečného za posouzení drůb. (viz výše). 

                     09/2/2/2: Od 1.5.2009 musí být drůbeţ na výstavě zváţena. Jestli drůbeţ nebude zvá- 

                                     ţena, nesmí posuzovatel posuzovat, jinak mu bude odebrán posuzovatelský 

                                     průkaz. (viz výše). 

                     09/2/2/3: Při příštích zkouškách adepti pohledově zhodnotí celou normu a poté pět 

                                     kusů vybrané drůbeţe kompletně. 

                   

   

Ad 3)  Různé, diskuse, závěr   

   Znovu se na program jednání dostaly nánoţní krouţky pro drůbeţ. Kaţdým rokem jsou 

nějaké nesrovnalosti – jednou barva krouţků, poté čitelnost značení nebo praskání 

krouţků. Na rok 2009 měly být vyrobeny bílé krouţky. Jejich zbarvení je ale mírně 

našedlé. Členové ÚOK CHD projednají moţnost zadat výrobu krouţků v zahraničí. 

USNESENÍ 09/2/3/1: Členové ÚOK CHD projednají moţnost zadat výrobu nánoţních krouţků 

                                        na drůbeţ v zahraničí.  

 

 

Jednání bylo poté ukončeno. 

 

                                                                                Ing. František ŠONKA, v.r. 

                                                                                    předseda ÚOK CHD 

                                                           

                                                                                         Ivan PAVEL, v.r. 

                                                                   předseda výboru sboru posuzovatelů drůbeţe 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



______________________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Plemenná kniha drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                                     V Praze 28. dubna 2009 

 

Zápis č. 3/2009 
ze společného jednání Rady Plemenné knihy drůbeže a Ústřední odborné komise 

chovatelů drůbeže, které se konalo dne 21. dubna 2009 v Praze. 

 

 
Přítomni: M. Hertl, P. Hrubeš, I. Pavel, M. Procházka, Ing. I. Prombergerová, PhD., Ing. Z. Souku- 

                pová, CSc., Ing. E. Stejskalová, Ing. F. Šonka, Prof. Ing. E. Tůmová, CSc., J. Vilhelm 

 

 

Omluveni: J. Bayer, Ing. R. Konrád, Ing. J. Kratochvíl, CSc. 

 

PROGRAM: 1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                     2. Doporučené ceny násadových vajec a mladé drůbeţe 

                     3. Plán činnosti na rok  2009 

                     4. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Jednání zahájila Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc., předsedkyně Rady Plemenné knihy 

drůbeţe. Schválení finančního řádu Plemenné knihy drůbeţe bylo odloţeno (z důvodu 

omluvené nepřítomnosti Ing. Richarda Konráda) na příští jednání. V usnesení z minulého 

jednání byl upraven údaj -  při zkouškách adepti kompletně zhodnotí deset kusů drůbeţe.  

   Ohledně úpravy nánoţních krouţků na drůbeţ jednal Ivan Zábrana s výrobcem krouţků 

Miroslavem Zelinou, z uvedeného jednání byl pořízen zápis. Ohledně praskání krouţků 

bylo navrţeno řešení – vyztuţit krouţky vel. 27 a 24 zevnitř kovovým plátkem. Několik 

chovatelů krůt jiţ obdrţelo vzorky krouţků (dva typy vyztuţení) a testují je ve svém 

chovu. Testování ukáţe, která varianta vyztuţení bude pouţita. Bylo uvedeno, ţe 

kaţdoročně se zvyšuje mnoţství drobných doobjednávek – se sluţbou v takovém rozsahu 

nelze u zahraničního výrobce počítat.  

   Dále se jednalo ohledně barvy krouţků. (Výrobce Miroslav Zelina od Ivana Zábrany 

obdrţel vzorky krouţků všech šesti barev uţívaných německým výrobcem.) Po širší 

diskusi, týkající se především zbarvení českých krouţků, bylo ujednáno následující: 

- na rok 2010 budou vyztuţeny krouţky vel. 27, 24 a 22; 

- vyztuţené budou všechny krouţky velikostí 27, 24 a 22, nikoliv jenom některé 

krouţky pro vybrané chovy; 

- navýšení ceny krouţků těchto třech velikostí se promítne do ceny všech krouţků, 

tedy i těch, které vyztuţené nejsou (aby byla cena jednotná); 

- barevně budou krouţky odpovídat krouţkům od německého výrobce (dle dodaných 

vzorků); 

- ve smlouvě bude uvedeno, ţe krouţky budou odebírány alespoň tři roky (nikoliv na 

původně uvedených deset let). 

USNESENÍ 09/3/1/1: Návrh finančního řádu PKD, zpracovaný Ing. Richardem Konrá- 

                                    dem, bude projednaný na příštím jednání. Mění se usnesení 

                                    č. 09/2/2/3 na: adepti kompletně zhodnotí 10 kusů vybrané drůbeţe. 

                       09/3/1/2: Ohledně nánoţních krouţků na drůbeţ bylo ujednáno: viz výše. 
                         

 

Ad 2)  Doporučené ceny násadových vajec a mladé drůbeţe    
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   Návrhy cen dodaly tyto kluby: Klub chovatelů českých hus, českých plemen slepic, 

chocholaté drůbeţe, krůt a perliček, leghornek, maransek, plymutek, sasexek, velsumek, 

vodní drůbeţe a zakrslé drůbeţe. Bylo konstatováno, ţe na cenu násadových vajec a mladé 

drůbeţe jednotlivých plemen má vliv vzácnost plemene, snáška, důleţité je stanovisko 

klubu..., jedná se o ceny smluvní. Rámcově byly stanoveny tyto orientační ceny. 

 

DRUH DRŮBEŢE NÁSADOVÉ VEJCE 

orientační cena Kč/ks 

TŘÍDENNÍ MLÁĎE 

orientační cena Kč/ks 

Kur 10  20 

Perlička 10 20 

Křepelka 5 10 

Krůta 50 100 

Kachna 20 40 

Piţmovka 20 40 

Husa 50 150 

 
USNESENÍ: 09/3/2/1: Byly schváleny orientační ceny násadových vajec a mladé drůbeţe- 

                                      viz výše.   
 

  Ad 3)  Plán činnosti na rok 2009 

   Doladěn byl plán činnosti na zbývající část roku 2009. Červen (Zoopark Vyškov) – 

jednání ÚOK CHD, září (Praha) – jednání ÚOK CHD, prosinec (Praha) – společné jednání 

Rady PKD a ÚOK CHD. 

USNESENÍ 09/3/3/1: Plán činnosti zbývající část roku 2009: viz výše. 

 

Ad 4)  Různé, diskuse, závěr 

   Miloslav Procházka, nový člen ÚOK CHD pověřený prací s dětmi a mládeţí, referoval o 

nově pojaté výuce adeptů na posuzovatele drůbeţe. Domácí úkoly budou umístěny na 

webu: www.adepti.estranky.cz 

Při zpracování úkolů se budou adepti hned vědět, odpovídají-li správně. 

   Dále bylo jednáno ke stíţnostem na posuzovatele – mnohdy nelze (bez prohlédnutí 

zvířete) zjistit, jestli posuzovatel učinil či neučinil chybu.  

   Byl předloţen standard (ve francouzštině) plemena Gournay, které bylo dovezeno do 

České republiky. Standard musí být předloţen i s překladem do českého jazyka, coţ se 

nestalo. Dokud nebude toto plemeno (nebo jakékoliv jiné nově dovezené) proškoleno na 

školení, je na posuzovateli, jestli se rozhodne zvířata posoudit nebo ne.  

   Klub chovatelů maransek poţádal o poskytnutí obvyklého příspěvku nově zaloţeným 

klubům, příspěvek byl schválen.  

   Jednáno bylo ke zkouškám adeptů na posuzovatele – ty se budou konat 15. a 16. května 

2009 při výstavě ve Slaném (ke zkouškám jsou přizváni – Peter Čanecký, Marian 

Lipowski, Václav Philipp, Jaroslav Vadlejch). 

   Kluby nahlásí termíny konání VČS. Vzhledem ke kritické situaci v populaci zdrobnělých 

českých slepic bude Klubu chovatelů českých plemen slepic zaslán dopis s dotazem, jak 

klub tuto situaci vidí a jaké navrhuje řešení.  

   MVDr. Ludvíku Bělohlávkovi byl zaslán dopis, ţe mu byla, vzhledem k tomu, ţe se 

třikrát neúčastnil školení posuzovatelů, pozastavena činnost. 

    Miloslav Hertl, nový předseda revizní komise, podrobně informoval o plánu činnosti RK 

– navštívit některé kontrolované chovy, kluby, informoval o tom, ţe RK zjišťovala, kolik 

posuzovatelů bere časopis Chovatel, informoval také o nepoměru finančních prostředků 

poskytovaných na genetické zdroje českých hus a českých slepic a snaze toto řešit. 

   Zápisy z jednání budou, aby se omezilo zbytečné rozesílání pošty, zveřejňovány (v 

novinové podobě) v časopise Chovatel a na svazovém webu: www.cschdz.cz (Týká se i 

informací pro kluby a posuzovatele – pokud se nebude jednat o nějaké neodkladné 

záleţitosti.) 

USNESENÍ 09/3/4/1: Při dovozu nových plemen do ČR musí být ÚOK CHD přeloţen 

                                     původní standard společně s českým překladem. Do doby, neţ bude 

                                     plemeno probráno na školení, není povinnost zvířata posuzovat na  



                                     výstavách. 

                     09/3/4/2: Miloslav Procházka, pověřený prací s mládeţí, zahájil výuku adeptů 

                                     (zpracování domácích úkolů) prostřednictvím webu: 

                                      www.adepti.estranky.cz 

                     09/3/4/3: Nově zaloţený Klub chovatelů maransek dostane obvyklý příspěvek 

                                     pro nově vzniklý klub. 

                     09/3/4/4/ Zkoušky adeptů na posuzovatele se budou konat 15.-16 května 2009 

                                     na výstavě ve Slaném. Ke zkouškám jdou – P. Čanecký, M. Lipowski, 

                                     V. Philipp, J. Vadlejch. 

                    09/3/4/5:  Kluby nahlásí termín konání VČS, Klub chovatelů českých plemen 

                                     slepic bude kontaktován, jaké navrhuje řešení ohledně kritické situace 

                                        v populaci zdrobnělých českých slepic. 

                     09/3/4/6:   MVDr. Ludvík Bělohlávek byl písemně vyrozuměn, ţe mu byla poza- 

                                        stavena posuzovatelská činnost (třikrát nebyl na školení posuzovatelů). 

                     09/3/4/7:    Členové jednání berou na vědomí podnětné návrhy předsedy RK. 

                     09/3/4/8:   Zápisy z jednání budou zveřejňovány (v novinové podobě) v časo- 

                                     pise Chovatel a na webu: www.cschdz.cz (týká se i informací pro 

                                      kluby a posuzovatele).  

 

 

                                                                           Prof. Ing. Eva Tůmová, CSs., v.r. 

                                                                              předsedkyně Rady PKD 

 

                                                                               Ing. František Šonka, v.r. 

                                                                                  předseda ÚOK CHD 

 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 
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______________________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
ÚOK chovatelů drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                               V Praze 15. července  2009                                       

 

Zápis č. 4/2009 
z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže, které se konalo dne 

 24. června 2009 ve Vyškově, v areálu Zooparku Vyškov. 

 

Přítomni:    J. Bayer, V. Brdička, M. Hertl, M. Procházka, Ing. F. Šonka, J. Vilhelm,  

                   E. Stejskalová 

Hosté:         J. Kachlík, B. Knésl, Ing. J. Kratochvíl, CSc., L. Dosoudil 

Omluven:    Ing. R. Konrád 

 

PROGRAM:   1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                       2. Spolupráce se Zooparkem Vyškov 

                       3. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Jednání předcházela prohlídka Zooparku Vyškov (www.zoo-vyskov.cz), jenţ je zaměřen 

především na chov primitivních i zvláštních druhů domácích a hospodářských zvířat (v 

současné době chová na 560 zvířat v 119 druzích nebo plemenech domácích zvířat).  

   Vlastní jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD, který přivítal hosty – 

Josefa Kachlíka, Ing. Jaroslava Kratochvíla, CSc., Bedřicha Knésla a Lubomíra Dosoudila. 

Velmi pochvalně se vyjádřil o Zooparku Vyškov, poděkoval jeho řediteli Josefu 

Kachlíkovi za realizaci nápadu prezentovat domácí zvířata a vyzvat ke spolupráci také 

chovatele drůbeţe a králíků. (Do zaměstnaneckého poměru byl přijat Lubomír Dosoudil, 

člen Českého svazu chovatelů, jenţ má nové expozice na starosti.) 

   Následovala kontrola usnesení. Vzhledem k omluvené nepřítomnosti Ing. Richarda 

Konráda, který byl pověřen zpracováním finančního řádu Plemenné knihy drůbeţe, byl 

tento bod přesunut na příští jednání. Sloţitá situace v populaci zdrobnělých českých slepic 

byla konzultována s Klubem chovatelů českých plemen slepic. Klub se snaţí v rámci 

moţnosti věc řešit, ovšem, jak uvedl jednatel klubu, je otázka, jestli vůbec ještě nějaké 

řešení existuje. 

   K nánoţním krouţkům na drůbeţ podal informaci předseda ÚV ČSCH Ing. Jaroslav 

Kratochvíl, CSc. Uvedl, ţe vede sloţitá jednání s německým výrobcem krouţků firmou 

Stengel o tom, aby českému výrobci prodala výchozí hmotu na výrobu krouţků na drůbeţ 

(kvůli jednotné barevnosti německých a českých krouţků). Dále uvedl, ţe český výrobce 

poskytuje rozsáhlý servis (vyřizování doobjednávek), který bychom nemohli (pokud 

bychom odebírali od německého výrobce hotové krouţky), očekávat.  

USNESENÍ 09/4/1/1: Trvá úkol – Ing. Richard Konrád zpracuje návrh finančního řádu PKD. 

                                        

Ad 2)  Spolupráce se Zooparkem Vyškov 

   Josef Kachlík, ředitel Zooparku Vyškov uvedl, ţe je velice vděčný Ing. Františku 

Tuláčkovi, který pomohl zrealizovat nápad – vystavit v Zooparku Vyškov drůbeţ různých 

plemen (důvod zřízení expozice je ten, ţe dnešní děti uţ de facto domácí zvířata neznají). 

Poděkování patří i Miloslavu Procházkovi, jenţ významně pomohl při zrealizování 

expozice vodní drůbeţe. (U kaţdého zvířete je informace o plemenu a od kterého chovatele 

zvíře pochází.) Josef Kachlík dále konstatoval, ţe specializace zoologické zahrady na 

domácí zvířata je ojedinělá. Uvedl, ţe by velice rád stávající expozici drůbeţe a také 

expozici králíků rozšířil. Ing. František Šonka reagoval slovy, ţe navázaná spolupráce mezi 
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Zooparkem Vyškov a drobnochovateli musí být oboustranně výhodná. ÚOK chovatelů 

drůbeţe zajistí další zvířata, Zoopark Vyškov pak pomůţe prezentovat Český svaz 

chovatelů. ÚOK CHD poţádala o koordinaci další spolupráce se Zooparkem Vyškov 

Miloslava Procházku. Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc. se také velmi pochvalně vyjádřil 

k nápadu předvést drobné domácí zvířectvo, kvitoval s povděkem, ţe Český svaz chovatelů 

má takto moţnost se celoročně velmi důstojně – prostřednictvím zbudovaných expozic – 

představit. 

USNESENÍ 09/4/2/1: ÚOK CHD bude nápomocna při rozšíření expozic domácí drůbeţe – 

                                     hlavním koordinátorem spolupráce se Zooparkem Vyškov byl jme- 

                                     nován Miloslav Procházka. Nabízí se i zřízení dalších expozic a po- 

                                     pularizace celého Českého svazu chovatelů. 

 

Ad 3)  Různé, diskuse, závěr 

   Legislativní komise upozornila ÚOK CHD na nesrovnalosti v organizačním řádu 

odbornosti. Vzhledem k tomu, ţe organizační řád odbornosti chovatelů drůbeţe 

v některých bodech nekoresponduje se Stanovami ČSCH, bylo na jednání ve Vyškově 

rozhodnuto o pozastavení platnosti tohoto řádu. Řád bude upraven a nově schválen na 

příští konferenci odbornosti – 30. ledna 2010 v Praze. (O tom, jestli mohou na konferenci 

hlasovat delegáti chovatelských klubů, budou nejprve hlasovat delegáti OO ČSCH. Na 

další konferenci se znovu o tomto nechá hlasovat.) 

   Opět bylo zdůrazněno, ţe odbornost drůbeţe má několik specifik, díky kterým nemůţe 

být zcela totoţná s odbornostmi chovatelů králíků a holubů. 

1. Drůbeţ patří, jako jediná v ČSCH, mezi hospodářská zvířata a základním právním 

předpisem je takzvaný plemenářský zákon. 

2. Posuzovatelé drůbeţe nehodnotí jeden druh, ale  sedm druhů drůbeţe (husy, 

kachny, piţmovky, krůty, perličky, kury, křepelky), vyuţívá se přepočet na 

normokusy. 

Co se týče sjednocení řádu pro posuzovatele (sjednocení základní normy a posudečného), 

je na místě svolání schůzky předsedů sboru posuzovatelů králíků, holubů a drůbeţe (u 

drůbeţe však i nadále zůstane přepočet na normokusy). 

   Miloslav Hertl, předseda revizní komise, dále podrobně referoval o probíhajících 

namátkových kontrolách posuzovatelů drůbeţe.  
   Miloslav Procházka informoval o zkouškách adeptů na posuzovatele drůbeţe, které nedopadly 

dobře, jelikoţ adepti podcenili přípravu. Jako nezbytné vidí, aby adepti adeptovali alespoň u pěti 

posuzovatelů a navštěvovali velké a speciální výstavy.  

   Václav Brdička uvedl, ţe provádí detailní rozbor, jak se chovatelé genetických zdrojů prezentují 

na vrcholových výstavách, vyzdvihl účast chovatelů českých hus. Na příštím jednání bude 

upřesněn poţadavek o úpravu dotací na české husy a české slepice, protoţe náklady na chov husy a 

slepice jsou odlišné, dotace stejná. 

   Hovořeno bylo i o celostátní výstavě mladé drůbeţe, která je celá pořádána v reţii Výstaviště 

Lysá nad Labem (to si samo objednává i posuzovatele a garanty) a Evropské výstavě v Nitře. 

USNESENÍ 09/4/3/1: Pozastavuje se platnost organizačního řádu odbornosti chovatelů  

                                     drůbeţe. Řád se bude upravovat a nově schvalovat na konferenci 

                                     odbornosti dne 30. ledna 2010 v Praze. (O tom, jestli mohou na                     

                                     konferenci hlasovat delegáti chovatelských klubů, budou nejprve  

                                     hlasovat delegáti OO ČSCH. Na další konferenci se znovu o tomto  

                                     nechá hlasovat.) 

                     09/4/3/2:  Členové ÚOK CHD berou na vědomí informaci Miloslava Hertla 

                                      o probíhajících kontrolách posuzovatelů a informaci Miloslava 

                                      Procházky o zkouškách adeptů na posuzovatele drůbeţe. 

                     09/4/3/3:  Na příštím jednání bude upřesněn poţadavek na úpravu dotací na 

                                      české husy a české slepice. 

                                                                                      Ing. František Šonka, 

                                                           předseda ÚOK CHD a místopředseda Rady PKD 

Zapsala – Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu – Josef Vilhelm, Ing. František Šonka 

 

 



 
______________________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
ÚOK chovatelů drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  

tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                                        V Praze 21. srpna  2009          

                              

 

Zápis č. 5/2009 
ze společného jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže a výboru sboru 

posuzovatelů drůbeže, které se konalo dne 6. srpna 2009 v Praze. 
 

Přítomni:    V. Brdička, M. Hertl, P. Hrubeš, Ing. R. Konrád, J. Král, I. Pavel, M. Procházka,  

A. Sedlák, E. Stejskalová, Ing. F. Šonka, L. Štolba, J. Vilhelm 

Omluveni:   J. Andrš, J. Bayer, Ing.F. Tuláček  

 

PROGRAM:   1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                       2. CV mladé drůbeţe v Lysé nad Labem a EV v Nitře 

                       3. Příprava adeptů, nové směrnice pro výuku 

                       4. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   V samotném úvodu blahopřáli účastníci jednání Ing. Františku Šonkovi, předsedovi 

Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe a místopředsedovi Rady Plemenné knihy 

drůbeţe k jeho významnému ţivotnímu jubileu – 75. narozeninám. 

   Projednával se bod usnesení č. 09/4/3/1 z minulého jednání, jeţ se týkal pozastavení 

platnosti organizačního řádu odbornosti chovatelů drůbeţe. Znovu bylo zrekapitulováno, 

proč k tomuto kroku ÚOK CHD přistoupila. V dotyčném usnesení bylo slovo pozastavuje 

nahrazeno výstiţnějším spojením – stahuje se z webových stránek ČSCH. Řád se bude 

upravovat a nově schvalovat na konferenci odbornosti dne 30. ledna 2010, aby 

korespondoval se Stanovami ČSCH. Miloslav Hertl, předseda revizní komise, informoval 

o stíţnosti, která mu byla ohledně tohoto bodu jednání zaslána od Vladimíra Kopřivy. 

Revizní komise se stíţností bude zabývat. Na příštím společném jednání ÚOK CHD a 

Rady PKD budou do usnesení zaneseny připomínky ke Stanovám ČSCH (termín pro 

odevzdání návrhů a připomínek je do 31. prosince 2009). Miloslav Hertl referoval o 

dalších kontrolách posuzovatelů drůbeţe.  

   Předseda výboru sboru posuzovatelů drůbeţe Ivan Pavel přednesl návrh úpravy základní 

normy a posudečného. Návrh byl schválen, základní norma pro posuzování drůbeţe je 60 

kusů, odměna za posouzení do 60 kusů je 500 Kč. I nadále zůstává přepočet na normokusy. 

Úprava nabývá platnosti od 1. září 2009. Diskutováno bylo o účtování cestovného a 

placení silniční daně. Ing. Richard Konrád uvedl, ţe se připravují změny některých 

svazových předpisů. 

   Václav Brdička, člen revizní komise, informoval o detailním rozboru dotací 

poskytovaných na české slepice a české husy. Vzhledem k nákladům na chov jedné české 

slepice a jedné české husy by bylo logické, aby dotace na českou slepici byla třetinová 

oproti dotaci na českou husu. Konkrétní návrh na výši dotace bude podán na příštím 

jednání (a posléze přednesen na rokování Rady genetických ţivočišných zdrojů.) Nadále 

trvá úkol, ţe Ing. Richard Konrád zpracuje návrh finančního řádu PKD. 

USNESENÍ 09/5/1/1: V usnesení č. 09/4/3/1 se slovo pozastavuje nahrazuje výstiţnějším 

                                     „stahuje se z webových stránek ČSCH“. Platí tedy: Organizační řád  

                                     odbornosti chovatelů drůbeţe se stahuje z webových stránek ČSCH. 

                                     Řád se bude upravovat a nově schvalovat na konferenci odbornosti 

                                     dne 30. ledna 2010. (O tom, jestli mohou na konferenci hlasovat 

                                     delegáti chovatelských klubů, budou nejprve hlasovat delegáti OO 

                                      ČSCH. Na další konferenci se znovu o tomto nechá hlasovat.) 
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                     09/5/1/2:   Na příštím společném jednání ÚOK CHD a Rady PKD budou do 

                                       usnesení zaneseny připomínky ke Stanovám ČSCH.  

                     09/5/1/3:   Byla schválena úprava základní normy pro posuzování drůbeţe – 

                                       60 kusů a odměna za posouzení této normy 500 Kč. Přepočet na 

                                       normokusy zůstává, změna nabývá platnosti od 1. září 2009.  

                     09/5/1/4: Návrh na výši dotace na české slepice a české husy bude projednán 

                                     na příštím jednání (poté bude návrh přenesen na rokování Rady ge- 

                                     netických ţivočišných zdrojů). 

                     09/5/1/5:  Nadále trvá úkol, ţe Ing. Richard Konrád zpracuje návrh finanč- 

                                      ního řádu PKD. 

 

 

Ad 2)  Celostátní výstava mladé drůbeţe v Lysé nad Labem a Evropská výstava v Nitře 

   Na CV je přihlášeno cca 700 kusů drůbeţe, pořadatelem je Výstaviště Lysá nad Labem. 

Jako vedoucí posuzovatelů drůbeţe byl osloven Jiří Král, poţadavek je na posuzovatele 

především ze Středočeského kraje a Prahy. Poté se jednalo o posuzovatelích, kteří budou 

na výstavu delegováni. Účastníci jednání odsouhlasili, aby se i napříště CV mladé drůbeţe 

konala společně s CVMK. Pořadatelé CVMK 2010 budou poţádáni, aby CV mladé 

drůbeţe připravili.  

   K Evropské výstavě podal informaci Slavibor Petrţílka, generální sekretář ČSCH, který 

uvedl, ţe chovatelé mohou počítat s hromadným svozem zvířat (jiţ o tom bylo v Chovateli 

referováno). Trasa kamionu bude upřesněna dle toho, kteří chovatelé (odkud) zvířata 

přihlásí. V zářijovém Chovateli bude zveřejněno upozornění, ţe svoz bude. Jednáno bylo o 

některých klubech, které by chtěly mít v Nitře svoji propagační expozici.  

USNESENÍ 09/5/2/1:  ÚOK CHD bude i nadále podporovat pořádání CV mladé drůbeţe 

                                      společně s CVMK. Pořadatelé CVMK 2010 budou poţádání, aby 

                                      se ujali i uspořádání CV mladé drůbeţe. 

 

Ad 3)  Příprava adeptů, nové „Směrnice pro výuku a výcvik adeptů na posuzovatele drůbeţe“    

   Připomínkovány byly „Směrnice pro výuku a výcvik adeptů na posuzovatele drůbeţe“, 

které přepracoval Miloslav Procházka, předseda komise pro výuku adeptů. Mimo jiné se 

upravilo, ţe adeptem se můţe stát člen ČSCH starší osmnácti let. Upravené směrnice byly 

schváleny, platí od 6. srpna 2009. 

USNESENÍ 09/5/3/1: Byly schváleny upravené Směrnice pro výuku a výcvik adeptů na 

                                     posuzovatele drůbeţe, platí od 6. srpna 2009. 

 

Ad 4)  Různé, diskuse, závěr 

   Jednáno bylo o nákupním trhu drůbeţe, který ve dnech 22. aţ 25. října 2009 pořádá ZO 

ČSCH Hodonín. Trh je prezentován jako celostátní, coţ je název neodpovídající a matoucí, 

jelikoţ se jedná o akci regionální. 

     Hovořeno bylo o návrhu Václava Brdičky vyhlásit prostřednictvím DMS sbírku na 

chovatele postiţené povodněmi. Podobná akce můţe být řešena na úrovní ÚV ČSCH, 

nikoliv na jednání ÚOK CHD. Bylo konstatováno, ţe nápad je to velmi dobrý. Jiří Král 

uvedl, ţe ZO ČSCH Kolín 1 také zvaţuje pomoc některé chovatelské organizaci postiţené 

povodněmi.  

USNESENÍ 09/5/4/1: Nákupní trh drůbeţe, konaný dne 22. aţ 25. října 2009 v Hodoníně  

                                     není celostátní ní, ale regionální. Název celostátní je neodpovídající  

                                     a matoucí. 

Poté bylo jednání zakončeno. 

                                                                             Ing. František ŠONKA, v.r. 

                                                         předseda ÚOK CHD a místopředseda Rady PKD 
Zapsala – Eliška Stejskalová 

Kontrola zápisu – Josef Vilhelm, Ing. František Šonka 

 



______________________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Plemenná kniha drůbeže 

Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  

tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                                                     V Praze 29. prosince 2009        

 

Zápis č. 6/2009 
ze společného jednání Rady Plemenné knihy drůbeže a Ústřední odborné komise 

chovatelů drůbeže, jež se konalo dne 16. prosince 2009 v Praze. 

 
Přítomni:     J. Bayer, M. Hertl, P. Hrubeš, Ing. R. Konrád, Ing. Jaroslav Kratochvíl, CSc., I. Pavel, 

                   M. Procházka, Ing. Z. Soukupová, CSc., Ing. F. Šonka, Prof. Ing. E. Tůmová, CSc., 

                    J. Vilhelm, E. Stejskalová 

Hosté:         RNDr. M. Smrček, Ing. F. Srp 

Omluveni:  Ing. I. Prombergerová, PhD. 

 

PROGRAM:  1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                      2. Informace o činnosti Plemenné knihy drůbeţe v roce 2009 

                      3. Zhodnocení Celostátní výstavy mladé drůbeţe 2009 a Evropské výstavy  v Nitře 

                      4. Plán činnosti na rok 2010 

                      5. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1) Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 
    V rámci kontroly usnesení přednesl Ing. Richard Konrád návrh na doplnění finančního řádu 

PKD. Dodatek se týkal uznávacího řízení v chovech (velkochovech), jeţ patří nečlenům ČSCH. 

Návrh byl dále upraven: chov do 50 ks (poplatek 0 Kč), 51 – 100 ks (poplatek 1000 Kč), nad 100 

kusů (poplatek 2000 Kč). Majiteli chovu bude zaslána faktura. Od roku 2010 budou zájemci o 

uznání genetických zdrojů drůbeţe platit náklady za uznávání sami, přímo posuzovateli – sazba 

stejná jako při posuzování na výstavách. Totéţ platí pro uznávací řízení šlechtitelských chovů a 

zcela nových plemenných chovů. Jiţ uznané PCH se budou znovu uznávat na určených výstavách 

(zpravidla celostátních) – a to jednou za dva roky.  Kontrolované chovy jsou evidovány v PKD.      

   Bylo jednáno o rozšíření webových stránek pro adepty na posuzovatele drůbeţe – schválen roční 

poplatek 500 Kč. 

   Ke špatné situaci v populaci zdrobnělých českých slepic bylo rozhodnuto, ţe klub osloví 

chovatele – členy klubu, aby podnikli společné kroky k zachování plemena. Bylo řečeno, ţe pokud 

chovatelé zájem mít nebudou, těţko s tím někdo jiný něco udělá. Ing. František Srp informoval o 

probíhající typizaci v populaci českých slepic. Nabízí se řešení zřídit „testovací stanici“ u Pavla 

Hrubeše. 

   Byla schválena připomínka ke změně (respektive doplnění) Stanov ČSCH. V § 27 doplnit k bodu 

č. 1. Organizační řád odbornosti můţe obsahovat i bod: „Delegáti OO ČSCH mohou v úvodu 

Ústřední konference delegátů odbornosti hlasovat o tom, jestli delegáti chovatelských klubů můţou 

během konference hlasovat. V úvodu Ústřední volební konference delegátů odbornosti mohou 

delegáti OO ČSCH hlasovat o tom, jestli delegáti chovatelských klubů můţou během volební 

konference hlasovat a volit.“ Návrh bude do konce roku zaslán legislativní komisi. 

USNESENÍ 09/6/1/1: Doplnění finančního řádu PKD – uznávací řízení chovů (velkocho- 

                                    vů), jeţ patří nečlenům ČSCH. Do 50 ks (poplatek 0 Kč), 51-100 ks 

                                    (poplatek 1000 Kč), nad 100 ks (poplatek 2000 Kč). Od roku 2010 

                                    budou zájemci o uznání genetického zdroje drůbeţe platit sami ná- 

                                    klady na uznávací řízení – přímo posuzovateli. (Totéţ platí pro maji- 

                                    tele ŠCH a nových PCH.) Znovuuznání PCH proběhne na určených 

                                    výstavách. 

                    09/6/1/2:  Za poplatek 500 Kč budou rozšířeny webové stránky pro adepty na 

                                     posuzovatele drůbeţe. 

                    09/6/1/3:  Ing. František Srp osloví chovatele zdrobnělých českých slepic, čle- 

                                     ny klubu, aby podnikli společné kroky k zachování plemena.    

                    09/6/1/4:  Byla schválena připomínka ke změně (respektive doplnění) Stanov 
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                                     ČSCH. V § 27 doplnit k bodu č. 1. Organizační řád odbornosti můţe  

                                     obsahovat i bod: „Delegáti OO ČSCH mohou v úvodu Ústřední  

                                     konference delegátů odbornosti hlasovat o tom, jestli delegáti cho- 

                                     vatelských klubů můţou během konference hlasovat. V úvodu  

                                     Ústřední volební konference delegátů odbornosti mohou delegáti  

                                     OO ČSCH hlasovat o tom, jestli delegáti chovatelských klubů  

                                     můţou během volební konference hlasovat a volit.“ Návrh bude 

                                     do konce roku zaslán legislativní komisi. 

 

Ad 2)  Informace o činnosti Plemenné knihy drůbeţe v roce 2009 
   Eliška Stejskalová informovala o činnosti PKD, o počtu jednotlivých kontrolovaných chovů, o 

přiznané dotaci na genetické zdroje (česká slepice – sazba 300 Kč/ks, česká husa sazba 500 Kč/ks). 

Na české slepice bude chovatelům celkem vyplaceno 86 400 Kč, na české husy pak 79 500 Kč. 

Majitelům šlechtitelských a plemenných chovů bylo celkem vyplaceno 90 200 Kč. Jednotlivé 

příspěvky se liší podle toho, jestli majitelé dodali veškeré podklady do PKD a zdali vystavovali 

zvířata na celostátní výstavě mladé drůbeţe. 

USNESENÍ 09/6/2/1: Členové jednání berou na vědomí informace o činnosti PKD. 

 

Ad 3)  Zhodnocení Celostátní výstavy mladé drůbeţe 2009 a Evropské výstavy v Nitře 
   Bylo konstatováno, ţe chovatelé o celostátní výstavu mladé drůbeţe projevili zájem. Také 

společné konání s CVMK se ukázalo jako výhodné. V hodnocení na CV mladé drůbeţe padla 

kritická slova k uspořádání expozice a k delegování posuzovatelů. Bylo ujednáno, ţe pro jednotlivé 

celostátní výstavy mladé drůbeţe bude jmenován zástupce ÚOK CHD, který bude s pořadateli CV 

mladé drůbeţe projednávat otázky ohledně expozice drůbeţe. Pro CV mladé drůbeţe v Uherčicích 

byl tímto zástupcem jmenován Jaroslav Bayer. Ohledně delegování posuzovatelů na CV mladé 

drůbeţe bylo řečeno, ţe ekonomické hledisko nemůţe být pro delegování bráno jako jediné. Pro 

další výstavy bude přistoupeno ke kompromisu – posuzovatele deleguje předseda sboru 

posuzovatelů ale s tím, ţe bude brát v potaz poţadavky pořadatelů. Ohledně expozice českých 

chovatelů drůbeţe na EV v Nitře zevrubně pohovořil Josef Vilhelm. 

USNESENÍ 09/6/3/1: Za ÚOK CHD bude s pořadateli CV mladé drůbeţe v Uherčicích  

                                     jednat Jaroslav Bayer. 

                     09/6/3/2:  Na CV mladé drůbeţe bude posuzovatele delegovat předseda sboru 

                                     posuzovatelů s tím, ţe bude brát v potaz poţadavky pořadatelů. 

 

Ad 4)  Plán činnosti na rok 2010 

   Byl schválen plán činnosti na rok 2010. 

USNESENÍ 09/6/4/1:  Školení posuzovatelů drůbeţe: 20.-21. února 2010, Čáslav 

                                     Ústřední konference delegátů odbornosti: 6. března 2010, Praha 

                                      Jednání ÚOK CHD – 21.2., květen (červen) další jednání budou  

                                      svolána operativně. 

 

Ad 5)  Různé, diskuse, závěr 
   Ing. Richard Konrád upozornil na chystanou změnu zákona – zájmové organizace budou 

převedeny na spolky. Dále uvedl, ţe k přípravě nového výstavního řádu budou přizvání vybraní 

zástupci. 

USNESENÍ 09/6/5/1: Účastníci jednání berou na vědomí informace o chystané změně  

                                     zákona o spolcích. 

 
 Poté bylo jednání zakončeno. 

                                                                                     Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc. 

                                                                                         předsedkyně Rady PKD 

 

                                                                                         Ing. František Šonka 

                                                                                          předseda ÚOK CHD 
Zapsala – Eliška Stejskalová  
Kontrola zápisu – Ing. František Šonka, Josef Vilhelm  


